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Protokół III/24 

 sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27 maja 2024 r. 

 

Sesja odbyła się  w Sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej im. Oskara Kolberga  

w Kielcach ul. Stefana Żeromskiego 12. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:05 i trwały do godz. 13:35. 

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz mec. Mariusz 

Delipacy.               

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Bętkowskiego. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnianie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi za 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Marszałek Województwa  Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny - wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Kazimierza Mądzika, 

c) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Pawła Krakowiaka, 

d) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Cepila, 

e) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego - wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Małgorzaty Gusty, 

f) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – wystąpienie 

Przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku Pana Oskara Frydrycha, 

g) dyskusja, 

h) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem Busko - Zdrój S.A. na realizację 

inwestycji obejmującej lata budżetowe 2024 - 2025 w ramach zadania 

pn: "Dofinansowanie robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo 

budowlane, dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 

niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów”: 
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a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Marszałek Województwa  Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny - wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Kazimierza Mądzika, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d)  dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady 

Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) zgłoszenie kandydatów, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji Wojewódzkiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2023 rok”: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Wicemarszałka Województwa Pana 

Marka Bogusławskiego, 

b)  stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny - wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Kazimierza Mądzika, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu 

terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą 

„Obsługa komunikacyjna Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego 

w Tokarni”: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Województwa 

Pana Andrzeja Prusia, 

b)  stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą -

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Marcina Piętaka, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e)  głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

w trybie bezprzetargowym części nieruchomości położonej w Masłowie Pierwszym 

na okres do 31.12.2028 r. Panu Grzegorzowi Telickiemu prowadzącemu działalność 

gospodarczą pod nazwą: Firma Handlowo Usługowa „Telmed” Grzegorz Telicki, Szkoła 

Pilotażu "Skywings": 

a)  przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Członka Zarządu Województwa 

Pana Andrzeja Prusia, 
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b)  stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą -

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Marcina Piętaka, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

d) dyskusja, 

e)  głosowanie uchwały. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnik Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej - Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego,  

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Skarbnik Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej - Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Łukasza Jabłońskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego  - wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Małgorzaty Gusty, 

c) dyskusja,  

d)  głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Wojewódzki Urząd Pracy 

w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji - Pana Sławomira Gierady, 

b) dyskusja,  

c) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku dotyczącego uruchomienia 

ekspresowych połączeń kolejowych w relacji Kraków – Kije – Busko-Zdrój: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji - Pana Sławomira Gierady, 

b) dyskusja,  

c) głosowanie uchwały. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Informacja Marszałka Województwa z działalności Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 
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19. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami.  

20. Sprawy różne. 

21. Zamknięcie III sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 

2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.     

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

samorządu województwa pod linkiem:  

https://www.swietokrzyskie.pro 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski otworzył obrady III sesji Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego VII kadencji. Powitał radnych, Zarząd Województwa 

na czele z Panią Marszałek Województwa Renatą Janik, Panią Skarbnik, Dyrektorów 

Wojewódzkich, Samorządowych Jednostek Organizacyjnych, Dyrektorów Urzędu 

Marszałkowskiego, przedstawicieli mediów i gości, zgodnie z załączonymi listami obecności 

(zał. nr 1, 2 i 3).  

 

Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o zalogowanie się do systemu eSesja i otwarcie 

zakładki z III sesją. Poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie się do dyskusji, 

zgłaszanie wniosków oraz głosowania będą odbywały się wyłącznie w systemie eSesja.  

Na podstawie list obecności ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym 

zachowane jest kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 3.  

Przewodniczący Sejmiku wrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wnioski 

o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

 

 

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Ad 4.  

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Sławomira Gierady – początkowo odmówił, ale w dalszej części wyraził zgodę, Renaty 

Gruszczyńskiej – nie wyraziła zgody, Łukasza Jabłońskiego – wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Łukasza Jabłońskiego oraz Sławomira Gierady. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania?  

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 26 głosami „za”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5. 

Z uwagi na brak wniosków w pkt 3 porządku obrad, głosowań nie przeprowadzono. 

 

Ad 6. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi 

za 2023 rok (zał. nr 5). 

 

Radna Renata Janik, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawiła projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosiła dwie korekty 

redakcyjne do projektu uchwały Sejmiku: 

-zmiana imienia i nazwiska Przewodniczącego Sejmiku, był Arkadiusz Bąk, powinien być 

Andrzej Bętkowski, 

- zmiana publikatora tekstu jednolitego w zakresie ustawy o samorządzie województwa, był 

Dziennik Ustaw z 2022 roku, pozycja 2094 ze zmianami, a winno być Dziennik Ustaw z 2024 

roku, pozycja 566. 

 

Radny Kazimierz Mądzik, Przewodniczący Komisji Zdrowia. Polityki Społecznej 

i Spraw Rodziny poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia nr 4/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła pozytywna opinia Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu. (Opinia nr 1/2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Radny Grzegorz Cepil, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

nr 2/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Radna Małgorzata Krzywda, Przewodnicząca Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

nr 2/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Młodzieżowy Sejmik pozytywnie zaopiniował ww. projekt uchwały. (Uchwała Nr XI/63/24 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 20 kwietnia 2024 r. stanowi 

załącznik do protokołu nr 10). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego 

z Organizacjami Pozarządowymi za 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/38/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 26 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem Busko - Zdrój S.A. na realizację 

inwestycji obejmującej lata budżetowe 2024 - 2025 w ramach zadania pn: "Dofinansowanie 

robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo budowlane, dotyczących 

obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, 

z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów” (zał. nr 13). 

 

Radna Renata Janik, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawiła projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Kazimierz Mądzik, Przewodniczący Komisji Zdrowia. Polityki Społecznej 

i Spraw Rodziny poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia nr 6/24 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Radny Łukasz Jabłoński - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję (Opinia nr 6/24 stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu). 
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Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem 

Busko - Zdrój S.A. na realizację inwestycji obejmującej lata budżetowe 2024 - 

2025 w ramach zadania pn: "Dofinansowanie robót budowlanych w rozumieniu przepisów 

ustawy Prawo budowlane, dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku 

z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów”. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/39/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 26 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 8. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady 

Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Kielcach (zał. nr 18). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił projekt uchwały, a następnie poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 

 

Radny Grzegorz Socha – Wicemarszałek Województwa Świętokrzyskiego w imieniu 

Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił kandydaturę Przewodniczącego Sejmiku 

Andrzeja Bętkowskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr III/40/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 15 

głosami „za”, przy 9 głosach „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad 9. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji Wojewódzkiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2023 rok” (zał. nr 21). 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa przedstawił projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosił dwie poprawki 

redakcyjne dotyczące aktualizacji nazwiska Przewodniczącego Sejmiku oraz publikatora 

ustawy o samorządzie województwa. 

 

Radny Kazimierz Mądzik, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 

i Spraw Rodziny poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję 

(Opinia nr 2/24  stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

W dalszej części poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu 

z realizacji Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok”. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/41/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą „Obsługa 

komunikacyjna Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego w Tokarni” 

(zał. nr 25). 
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Radny Andrzej Pruś – Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Marcin Piętak - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję (Opinia nr 1/24 stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Radny Łukasz Jabłoński - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję (Opinia nr 2/24 stanowi załącznik 

nr 27 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

jednostkom samorządu terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

zadania pod nazwą „Obsługa komunikacyjna Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku 

Etnograficznego w Tokarni”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/42/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

w trybie bezprzetargowym części nieruchomości położonej w Masłowie Pierwszym na okres 

do 31.12.2028 r. Panu Grzegorzowi Telickiemu prowadzącemu działalność gospodarczą pod 

nazwą: Firma Handlowo Usługowa „Telmed” Grzegorz Telicki, Szkoła Pilotażu "Skywings" 

(zał. nr 30). 

 

Radny Andrzej Pruś – Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosił dwie poprawki redakcyjne dotyczące 

aktualizacji nazwiska Przewodniczącego Sejmiku oraz publikatora ustawy o samorządzie 

województwa. 

 

Radny Marcin Piętak - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował  o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez 

Komisję (Opinia nr 2/24 stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 
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Radny Łukasz Jabłoński - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję (Opinia nr 5/24 stanowi załącznik 

nr 32 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym części nieruchomości położonej 

w Masłowie Pierwszym na okres do 31.12.2028 r. Panu Grzegorzowi Telickiemu 

prowadzącemu działalność gospodarczą pod nazwą: Firma Handlowo Usługowa „Telmed” 

Grzegorz Telicki, Szkoła Pilotażu "Skywings". Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/43/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad 12 i 13. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 23 i 24 z porządku 

obrad mogą być łącznie omówione. Radni nie zgłosili sprzeciwu.  

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040 (zał. nr 35), 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok (zał. nr 36). 

 

Maria Fidzińska - Dziurzyńska, Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego przedstawiła 

projekty uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik.  

 

Radny Łukasz Jabłoński - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję (Opinie nr 3/24 i 4/24 stanowią 

załączniki nr 37 i 38 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Jerzy Materek, radna Renata Janik – Marszałek 

Województwa, radna Katarzyna Suchańska, Maria Fidzińska–Dziurzyńska - Skarbnik 

Województwa. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/44/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 18 

głosami „za” przy 9 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w zmian w budżecie 

województwa na 2024 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/45/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 17 

głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” oraz 7 głosach „wstrzymujących się” i stanowi 

załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru radnych Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji (zał. nr 43). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie 

go przez Sejmik. Poinformował także, że projekt uchwały uzupełniony o nazwiska 

kandydatów, został zamieszczony w systemie eSesja w dniu 24 maja 2024 roku (zał. nr 44).  

Jednocześnie zapoznał radnych z informacją o naborze do IV kadencji Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Radna Małgorzata Krzywda – Przewodnicząca Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu przez Komisję. (Opinia nr 1/24 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu). 

 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 

radnych Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego IV kadencji. Zapytał, kto 

z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr III/46/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 27 

głosami „za” i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie skargi na Wojewódzki Urząd Pracy w Kielcach 

(zał. nr 48).  

 

Radny Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radna Renata Janik – Marszałek Województwa 

Świętokrzyskiego, radny Grzegorz Pedrycz, Aleksandra Marcinkowska – Dyrektor 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach, radny Piotr Żołądek. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w skargi na Wojewódzki 

Urząd Pracy w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr III/47/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 16 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 8 głosach „wstrzymujących się” i stanowi 

załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego uruchomienia 

ekspresowych połączeń kolejowych w relacji Kraków – Kije – Busko-Zdrój (zał. nr 51). 

 

Radny Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierał radny Jan Maćkowiak. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wniosku 

dotyczącego uruchomienia ekspresowych połączeń kolejowych w relacji Kraków – Kije – 

Busko-Zdrój. Zapytał kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto 

wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr III/48/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 15 

głosami „za”, przy 11 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie 

Przewodniczącemu Sejmiku, a następnie przekazywane są Marszałkowi Województwa. 

W przypadku ustnego przedstawienia interpelacji, bieg nadawany jest po złożeniu dokumentu 

na piśmie. 

 

Renata Gruszczyńska w imieniu: radnej Katarzyny Suchańskiej, Klubu Radnych 

Trzecia Droga PSL oraz Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej złożyła zapytanie 

dotyczące podpisania, bądź nie, przez Zarząd Województwa wniosku o referendum w sprawie 

wystąpienia Polski z Unii Europejskiej, przedstawionego przez rozmówcę podczas obrad 

sesji. 

 

Radna Renata Janik – Marszałek Województwa poinformowała, że nie podpisała się pod 

ww. wnioskiem. 

 

Radny Gerard Pedrycz złożył zapytanie w sprawie zwolnień pracowników w Urzędzie 

Marszałkowskim. 

 

Radna Renata Janik – Marszałek Województwa udzieliła odpowiedzi odnośnie założeń 

reorganizacyjnych w Urzędzie Marszałkowskim. 

 

Głos zabierał także: Radny Sławomir Gierada, radny Gerard Pedrycz oraz radny Marek 

Strzała – Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Ad 18. 

Radni otrzymali sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

w okresie między sesjami (zał. nr 54).  

 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do powyższego sprawozdania? 

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Sprawozdanie z działalności Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami.  
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Ad 19.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 55).  

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału.  

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 20. 

Sprawy różne  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja zgodnie z harmonogramem prac 

Sejmiku na I półrocze 2024 roku planowana jest na 24 czerwca br.  Posiedzenia Komisji 

odbędą się w dniach 10 - 21 czerwca 2024r. Poprosił radnych o rezerwację tych terminów 

w kalendarzach. 

 

Oznajmił również, że sesja odbywa się w szczególnym dniu, w dniu Święta Samorządu 

Terytorialnego, ustanowionego na pamiątkę pierwszych wolnych wyborów do samorządu 

terytorialnego 27 maja 1990 roku. Wybory te zapoczątkowały reformę samorządową, która 

przyniosła szereg niezwykle korzystnych zmian społecznych i gospodarczych.         

Z tej okazji złożył życzenia zdrowia, wytrwałości i satysfakcji wszystkim przedstawicielom 

samorządów: radnych gmin i powiatów oraz pracowników samorządowych.    

Wskazał spośród radnych osoby posiadające wyjątkowy dorobek, który składa się na piękną 

opowieść o ludziach budujących w Świętokrzyskiem wspólnotę samorządową:   

Pan Radny Mieczysław Gębski rozpoczął w tym roku 5 kadencję.  

Radni Marek Bogusławski i Piotr Żołądek  rozpoczęli 4 kadencję swojej działalności 

w samorządzie województwa.  

Radni Andrzej Bętkowski, Arkadiusz Bąk, Jan Maćkowiak, Henryk Milcarz, Andrzej 

Pruś, Marek Strzała, Andrzej Swajda i Waldemar Wrona po raz trzeci zasiadają 

w sejmikowych ławach. 

Następnie zaprosił ww. radnych oraz  Panią Marszałek,  a także Prezydium do wręczenia 

podziękowań.  

Na koniec wszyscy obecni na sali obrad zostali poczęstowani jubileuszowym tortem.   
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Ad. 21. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie III sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego.  

 

           Przewodniczący Sejmiku 

 

          

                                                                                                      Andrzej Bętkowski 

 

 

 

Sekretarze obrad: 

radny Łukasz Jabłoński      radny Sławomir Gierada 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził:  

Robert Świstak 


